
Formandens Beretning 

Generalforsamling 31/5-2017 

G/F Rugbakken 

100 år 
--------------------- 

1917 - 2017 



Agenda 
• Gennemgang for ibrugtagning af LED lysmaster (Citelum) 
• Italiensvej 
• Parkering 
• Klimaprojekt Engvej nord 
• Status på veje og fortove 
• Vejskilte 
• Strandlodsvej – der køres for stærkt! 
• Henvendelser i årets løb 
• Opfølgning fra sidste generalforsamling 
• Hjemmesiden 
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Oversigt over aktiviteter 
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jun jul aug sep okt nov dec jan feb mar apr maj 

Gennemgang for ibrugtagning 
efter nedgravning af EL og 

opsætning af nye  
LED lysmaster (Citelum) 

Møder med HOFOR or Orbicon  
klimaprojekt for Engvej nord 

Italiensvej overgår til 
offentlig vej d. 1/5 

2017 2016 

Møder med KK 
vedr. parkering 

langs metrolinjen 

Bestyrelsesmøde 
d. 30/3 

Borgerrepræsenta
tionen godkender 

overtagelse af 
Italiensvej d. 22/9 

AØLU borger 
møde vedr. 
parkering d. 

25/1 

KK udsender 
partshøring d. 21/11 
vedr. overtagelse af 

Italiensvej  



Italiensvej: Nu offentlig vej 
• Opsummering:  

– Trafiktællingen faldt ud til vores fordel (>50 gennemkørende trafik), så kommunen var forpligtet til at gøre noget for at 
nedbringe den gennemkørende trafik.  

• 22/8-2016: 
– Teknik- og Miljøforvaltningen indstiller, at Teknik- og Miljøudvalget overfor Økonomiudvalget og Borgerrepræsentationen 

anbefaler, at Københavns Kommune overtager to strækninger privat fællesvej på Italiensvej fra Amager Strand Metrostation 
(Roselillevej) til Backersvej og fra Engvej til metroen 

• 6/9-2016:  
– Møde i Økonomiudvalget, hvor forslaget om kommunens overtagelse af Italiensvej er på agendaen. Indstillingen bliver uden 

afstemning anbefalet overfor Borgerrepræsentationen.   

• 22/9-2016:  
– Kommunens overtagelse af Italiensvej bliver politisk godkendt af borgerrepræsentationen 

• 21/11-2016:  
– Kommunen udsender partshøringer til grundejere langs Italiensvej, men der var heldigvis ingen indvendinger imod at 

kommunen skulle overtage vejen som offentlig vej.  

• 1/5-2017:  
– Italiensvej overgår til offentlig vej, og vedligeholdelse af vejen er nu kommunens ansvar.      
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Italiensvej 

• 1997: Brev til KK 
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Italiensvej 

• 1998: Svar fra KK 
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Parkering 
• 18/3-2016: 

– Kommunen indfører 3 timers P-zone omkring Lergravsparken, og dette har 
medført en øget parkering i vores område og langs metrolinjen.  

• 2/12-2016:  
– Kommunen afholder åbent borgermøde på Filips Skolen med overskriften 

‘Hvordan opleves parkering langs metrolinjen’. Der vil blive indkaldt til nyt 
opfølgningsmøde om et års tid for at følge udviklingen. Link til referat.   

• 25/1-2017:  
– Amager Øst Lokaludvalg afholder borgermøde på Skolen ved Sundet omkring 

parkering. 

• Vores Kasserer Povl har selv fortaget tælling af parkerede biler langs 
Italiensvej, der viser en øget parkering på ca. 60%       
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http://www.aølu.dk/nyheder/har-du-en-mening-om-parkering-2/


Parkering (fortsat) 

• Bekymringer ved indførelse af 3-timers p-zone 
ved Amager Strand Metro/Italiensvej.  

– Kolonihaveejere i området kan ikke få p-tilladelse, 
da de ikke har folkeregisteradresse i kolonihaven – 
det er ikke tilladt! 

– Vil presse langtidsparkerede biler ud på de private 
fællesveje   
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Italiensvej: Sikre Skoleveje 

• G/F Fredenshøj har sammen med SVS og 
kommunen fået lavet ændringer på Italiensvej 
for at nedsætte hastigheden og dermed gøre 
skolevejen til SVS mere sikker. 

• SVS = Skolen ved Sundet 

• Se tegning næste side … 
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Italiensvej – Sikre Skoleveje 
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Italiensvej - Sikre Skoleveje 
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 Marsalavej Genuavej   



Klimaprojekt Engvej nord 
• [Separat agendapunkt – status ved best.medlem Hanne og kasserer Povl] 
• KK er ikke klar med den nødvendige infrastruktur indenfor den nærmeste 

fremtid (1-2 år), og hoveddrænledninger ad Italiensvej er først projektet til 
2025-2029. Det oprindelige projekt med at omdanne Engvej nord til en 
“Skybrudsvej” er derfor blevet nedgraderet til at kunne imødegå en 5-års 
hændelse. Det seneste projekt fra HOFOR betalt rådgivende ingeniørfirma 
Orbicon pr. 1/3-2017 omhandler følgende løsningsforslag: 
– Etablering af regnbede (nedsivningsarealer) på østsiden af Engvej 
– Etablering af overkørsel til Prins Buris vej 
– Engvej nord etableres med permeabel asfalt som forsinkelse samt 

forberedelse til skybrudsvej (Porous Asphalt = Porøs Asfalt)  

• Se skitse tegning på næste side … 
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Klimaprojekt Engvej nord 
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Klimaprojekt Engvej nord 
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Kommunens rækkefølgeplan for udbygning af infrastruktur 

http://www.gf-rugbakken.dk/igangvaerende-projekter/klimatilpasningsprojekt-paa-engvej-nord-am8a/


Klimaprojekt Engvej nord 

• HOFOR finansierer etablering af nedsivningsarealerne 
og de nødvendige ændringer af vejen, samt 
vedligeholdelsen af disse. 

• Det nye projekt betyder at der vil være nogen udgift for 
de deltagende foreninger til fornyelse af en del af 
slidlaget på Engvej, men noget mindre end hvis vi selv 
skulle have finansieret en renovering af vejen. 

• Link til mere info på vores hjemmeside her 
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http://www.gf-rugbakken.dk/igangvaerende-projekter/klimatilpasningsprojekt-paa-engvej-nord-am8a/


Status på veje og fortove 

• Engvej:  

– Afventer klimaprojektet og ny 
overfladebehandling med porøs asfalt. Vi håber 
det vil være muligt at få rettet vores kantstene 
(skal sættes i beton) i samme omgang, da 
kantstene har meget udfald med vejen.  
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Status på veje og fortove 
• Engvej:  

– I juli måned kørte en skraldebil bogstaveligt talt gennem asfalten på 
Engvej ud for nr. 28 (Gefions område), og efterlod et meterdybt hul i 
vejen.  

– Det viste sig at Engvej, i hvert fald på dette sted, er funderet på 
byggeaffald (murbrokker mv.) som normalt ikke kan udgøre underlaget 
for en vej. Entreprenøren måtte køre meget byggeaffald væk og 
fundere efter forskrifterne.  

– Dette skal vi også have i baghovedet hvis vi ikke formår at lande en 
aftale om et klimatilpasningsprojekt på Engvej. Det betyder 
formodentligt at en evt. renovering af Engvej vil være forholdsvis 
omkostningstung hvis den skal gen-funderes i sin fulde længde. ” 
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Information fra Søren Madsen, formand G/F Gefion 



Status på veje - oversigt 
Vejnavn Tilstand vej Tilstand fortov Forventet levetid i år 

Sorrentovej  God God 10+ 

Milanovej God God 10+ 

Genuavej God God 10+ 

Engvej Middel Udfald af kantstene mod 
vejen. Et par lunker og 
ujævne fliser. Afventer 
Klimaprojekt og 2års 
gennemgang for LED 
lysmaster 

5+ 

Italiensvej Kommunens ansvar 
(offentlig vej) 

God (knækkede fliser 
udskiftet) 

10+ 
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Skader på fortove og veje 
• Genuavej: Skade på fortov efter kørsel med container er 

blevet udbedret 
• Hjørnet Sorrentovej/Milanovej: 

– Fortovsfliser forskubbet efter lastbil har været oppe og køre på 
fortovet (tydelige dækspor) – måske foranlediget af problemer 
med fremkommelighed.  

• Milanovej: 
– Steler påkørt og knækket af renovationsbil ud for Milanovej 54. 

RenoNorden har betalt for ny steler, som vi fik opsat af NCC.    
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Knækket steler 
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Status for veje og fortove 

• Vores veje og fortove er i god stand med 
forbehold for Engvej (afventer klimaprojektet): 
– Udfald af kantstene mod vej 

– Mindre revner i asfalten på vejbanen 

– Et par lunker i fortov (ujævne fliser)  

• Umiddelbart er der ikke behov for 
vedligeholdelse af øvrige veje og fortove 
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Vejskilte 

• Enkelte vejskilte er blevet svært læselige efter tidens 
vind og vejr. Vi er i gang med at få et overbliver over 
hvilke vejskilte der skal skiftes. Desværre er det ikke 
muligt at få samme skilte med prægede vejnavne.  

• For nye vejskilte er det vedtaget i 
Borgerrepræsentationen, at der skal være forklarende 
undertekster på alle gadenavneskilte i hver ende af 
vejen, men ikke på stikvejene.   
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Vejskilte 
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Gammelt vejskilt 

Nyt vejskilt 



Strandlodsvej 
• G/F Gefion er i dialog med kommunen om tiltag for at få 

nedsat hastigheden for trafikken der kører ad Strandlodsvej 
• Løsningsforslaget omhandler etablering af vejbump samt 

nedsættelse af hastigheden til 40km/t 
• Status: Afventer kommunen  

– Kommunen modtager mange henvendelser om etablering af 
hastighedsnedsættende foranstaltninger  

– Kommunens prioritering er Strandlodsvej umiddelbart nord og 
syd for Lergravsvej, hvor midlertidige vejbump nu er blevet 
erstattet med permanente vejbump.  
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Strandlodsvej – sænk farten! 
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Strandlodsvej 
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Henvendelser i årets løb 
• Milanovej: 

– Problemer med parkering og fremkommelighed 
• Renovationsbil påkørte og knækkede en steler ud for Milanovej 54 
• Varevogn stod parkeret i flere uger foran Milanovej 53 til stor gene til 

stor gene for grundejer  

– Problemer med udkørsel fra egen grund 
– Gammel bil (u/plader) og trailer (m/plader) blev fjernet af 

politiet uden varsling efter anonym henvendelse. Grundejer 
måtte betale 3K for at få trailer tilbage, men valgte at skrotte 
bilen 

– ”Mægling” i tvist om skade på garagetag 
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Henvendelser i årets løb 

• Sorrentovej: 
– Henstilling om flytning af 20fods container ud for nr. 

27, som stod opstillet i lang tid ifm. renovering af 
kælder – til gene for naboer og skænder området 

– Læs mere om regler for midlertidig opstilling af 
materiel på veje her 

– Ulovlig opstilling af jordcontainer i vores område 
(grundejer fra Gefion) 
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http://www.gf-rugbakken.dk/2016/12/06/bestemmelser-for-midlertidig-opstilling-af-materiel-paa-private-faellesveje/


Henvendelser i årets løb 

• Strandlodsvej: 
– Henvendelse vedr. hønsehold og hanegal. Grundejer med 

hønsehold lovede at holde hønsene og hanen inde om 
natten, så naboer ikke bliver vækket uønsket tidligt om 
morgenen. 

• Jf. vedtægter:  
– § 9.2 Husdyrhold må ikke genere andre parcelejere. 

• Læs mere om hønsehold på vores hjemmeside her 
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http://www.gf-rugbakken.dk/category/hoensehold/


Indkomne forslag 

• Ingen med gyldig afsender – kun en anonym 
henvendelse, og det tæller ikke! 

• VIGTIGT!  

– Forslag til generalforsamlingen skal underskrives 
med afsender (navn og adresse) for tjek af gyldigt 
medlem I vores forening. 
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Opfølgning fra sidste generalforsamling 

• Indkøb af Nabohjælp skilte (5 stk.) samt legende børn 
skilte.  
– Skilte er desværre endnu ikke blevet indkøbt og opsat, 

men det vil vi gøre snarest 

• Placering for foreningens formue for bedre forrentning 
– Bestyrelsen har valgt, at en del af foreningens formue (ca. 

600K) skal placeres i realkreditobligationer for bedre 
forrentning og dette vil ske snarest.  
• VP depot under oprettelse 
• Bank: Arbejdernes Landsbank (Amagerbrogade)    
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Opfordring! 
• Vær med til at forskønne vores område 

ved at holde ukrudtet nede i eget fortov 
(bagkanter/forkanter/kantstene)  

• Beboere nær vejbede opfordres til at 
holde rent i vores vejbede (ved bump). 
Foreningen sponsere gerne nye 
planter/roser, hvis behov for dette. 

• Beskære hæk mod fortov og 
udhængende grene over fortov 

31/5-2017 Formandens Beretning 2017 32 



Vær med til at holde rent – TAK! 
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Slut på formandens beretning 
(agenda punkt 2) 
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Vejfest 2017 
(agenda punkt 4) 
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Vejfest 2017 

• Dato: Lørdag d. 19/8 

– Sæt kryds i kalenderen allerede nu! 

• Tidsrum: 16-22  

• Sted: Milanovej (ud for nr. 55-57 mod ITA)   
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Vejfest 2017 

• Hvem melder sig til at deltage i festkomiteen? 
– Peder Wiese (MIL-55) deltager i festkomiteen, da vi låner 

deres party telte, borde og stole, men der er brug for flere 
hænder til at planlægge vejfesten og hjælpe til med det 
praktiske, sende invitationer ud etc.  

– I anledning af foreningens 100års jubilæum i år, har 
bestyrelsen valgt at støtte op økonomisk og sponsere 
maden i form at helstegt pattegris. 

– Link til billeder fra sidste års vejfest 2016 
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http://www.gf-rugbakken.dk/2016/08/21/billeder-fra-vejfest-2016/


100 års Jubilæum  
1917 – 2017 

• Vores forening har 100års jubilæum i oktober i år, og 
bestyrelsen påtænker at markere dette med en 
reception – evt. kombineret med lidt historiefortælling 
fra de gamle protokoller, som det vil være muligt at se 
på dagen.  

• Da jubilæet ligger ”tæt” på vejfesten, lægger 
bestyrelsen op til at spendere lidt ekstra penge på 
vejfesten, fremfor at holde en ny fest i oktober.  

• Nærmere information følger 
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Slut på generalforsamlingen 

• Formanden og bestyrelsen ønsker god 
sommer til alle vores medlemmer 

• Husk at vise hensyn til dine naboer, hvis du 
holder fest 

• Frem det gode naboskab!  
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